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Het Bestuur  
Per eind 2021 bestond het Regiobestuur uit 9 personen t.w.: 

A. Hoekstra     Voorzitter/Ledenraadslid 
R. van Gelder    Vice-voorzitter/ Penningmeester          
K. Witvliet     Secretaris 
D. Dessing    Manager Wedstrijdzaken 
A. Lussenburg     Manager PR, Communicatie & Sponsoring 
M. van Dam    Manager Sport 
M. Brouwer    Manager Recreatie 
A. van Reedt Dortland   Manager Jeugd 
T. Moesman    Manager Samenwerking FNRS/KNHS 

In 2021 is de volgende bestuurswisseling geweest: 
 
Toegetreden de heer M. Brouwer, Manager Recreatie, als opvolger van de mw. A. Bos 
 

Leden vertrouwenscommissie:  
Dhr. W.J. de Groot 
Dhr. J.A. Spaan  
Dhr. J. de Vries 
Mw. E. Koopman (reservelid) 

Forumleden 
Jorie Duizendstra, Recreatiesport 
Wim Grens, Eventing  
Jolanda Leonhart, Dressuur  
Laura van de Graaf, Springen  

Ledenvergadering: 
Op 10 mei 2021 vond de Voorjaars-ALV plaats en vervolgens op 10 november de Najaars-ALV. Beide 
vergaderingen vonden online plaats, werden goed bezocht en verliepen vlot en prettig.  

Voorwoord Voorzitter (Arie Hoekstra) 
We kunnen terugkijken op een bijzonder, maar zeker ook goed 2021. Corona was weer “nadrukkelijk 
richtinggevend” en toch heb ik -in deze context- niet zo veel behoefte om daar weer op in te gaan. Dat 
hebben we eerder en op meerdere fronten al gedaan. 
 
Wel sta ik graag even stil bij de in 2021 aangekondigde vernieuwingen van de wedstrijdsport. Zoals 
altijd zijn er mensen die het fantastisch en geheel logisch vinden, maar zo zijn er ook mensen die het 
allemaal maar niks en onnodig vinden. Heel vaak gaan veranderingen gepaard met best wat weerstand. 
Uiteindelijk normaliseren de meeste zaken weer. Ik doe daarom de oproep om de vernieuwingen een 
kans te geven en er positief mee om te gaan.  



 
Dit is ook een mooi moment om de rol van de betreffende Forumleden extra te belichten. Jolanda 
Leonhardt-Glimmerveen (dressuur), Laura van de Graaf (springen) en Wim Grens (eventing), spelen 
(mede) namens Regio Zuid-Holland bij al de veranderingen een nadrukkelijke en zeer goede rol. Soms 
is er bovengemiddeld lef nodig en kunnen omgaan met weerstand is ook zo’n ding. Deze keer een extra 
dankzegging richting jullie! 
 
Ook paardenwelzijn blijft -geheel terecht- nadrukkelijk in beeld. En ja, ook wij kennen een aantal 
excessen (hoe kun je ze missen op TV?) en daar moeten we zeker kritisch naar kijken en open-minded 
mee omgaan. Maar we kennen “tig keer” meer positieve verhalen en die moeten we vertellen. Daar 
moet het OOK over gaan! Ook waar nodig elkaar durven aanspreken, zelfkritisch zijn, willen veranderen 
waar nodig. Waar we voor moeten waken m.i., is dat we alles gaan regelen en organiseren o.b.v. 
incidenten. De komende jaren zal paardenwelzijn hoog op de agenda staan en wat ons betreft blijft dat 
altijd zo. 
 
De aandachtspunten in onze Regio, kunt u terugvinden in de korte verslagen van de individuele 
managers binnen ons bestuur. Ieder levert op zijn/haar manier en passend binnen de afspraken die we 
samen maken (indien nodig) een uitstekende bijdrage aan organisatie en ontwikkelingen van/in de 
paardensport in Zuid-Holland. Hartelijk dank vanuit mijn rol als voorzitter. 
Ook het “leger aan vrijwilligers” bedanken wij heel graag. Zonder hen zou het echt heel erg lastig 
worden. Daarom alle vrijwilligers in/naast de diverse teams, de vrijwilligers/medewerkers op de locaties, 
de Forumleden, de Vertrouwenscommissie, gastheren/-vrouwen en officials, de allergrootste dank gaat 
uit naar jullie.  
 
Inmiddels onderweg naar een succesvol 2022. 
 
Hartelijke groet, 
Arie Hoekstra 
Voorzitter KNHS Regio Zuid-Holland. 
 
Juryzaken en Opleidingen (Mirjam van Dam) 
Officials hebben een verlenging van de licentieperiode gekregen tot december 2022, dit geeft ons een 
jaar extra de tijd om de juryleden bij te scholen. In oktober 2021 hebben wij gelukkig wel 2 bijscholingen 
(1x L en 1x M) door kunnen laten gaat bij de Zuidplasruiters in Moordrecht. Het ROP (Regionaal 
Opleidings Punt) heeft de bijscholingen geëvalueerd en een planning opgesteld voor 2022. We hebben 
een goed format liggen en deze kleinschalige bijscholingen worden goed ontvangen door de juryleden. 
Het organiseren van de bijscholingen kost veel tijd en regelwerk, we willen het team van het ROP dan 
ook bedanken voor hun enthousiaste en gedreven inzet! 
 
Daarnaast zijn er gesprekken gaande om een pilot te starten met het bijscholen van F-juryleden. Hier 
zijn o.a. Piet Oosthoek (ROP), Tim Moesman (portefeuille Samenwerking FNRS – KNHS) en  Mirjam 
van Dam (portefeuille Sport)  bij betrokken. We hopen hier in 2022 concreet een opvolging aan te 
kunnen geven. 
 
Sportontwikkeling (Mirjam van Dam) 
2021 stond helaas nog voor een groot deel in het teken van COVID, al konden de wedstrijden/ 
meetmomenten gelukkig toch vaak doorgaan. Binnen onze regio is een hoog percentage van deze 
wedstrijden verreden met een aanwezige toezichthouder. Hiervoor willen we complimenten geven aan 
de verenigingen, secretariaten en officials omdat het in de praktijk moeilijk blijkt deze rol in te vullen 
gedurende een wedstrijddag. De feedback die wij ‘uit het veld’ krijgen verzamelen we en bespreken 
we met KNHS Nederland. 
 
De foraleden hebben een jaar achter de rug dat in het teken stond van een aantal aangekondigde 
vernieuwingen in de sport en hebben tevens veel voorbereidend werk verricht voor 2022. Meer details 
zijn in de aparte verslagen op KNHS.nl te vinden. 
 
Samen met Anton van Reedt Dortland (Jong KNHS) is het plan ‘Start met Starten’ uitgewerkt om jonge 
ruiters en amazones voor te bereiden op hun eerste wedstrijd. Dit initiatief past goed in onze plannen 
om er te zijn voor al onze leden, ongeacht het niveau, de discipline en het moment van instromen in de 
paardensport. 



 
Het is mooi om te zien hoe er meer synergie ontstaat tussen de verschillende portefeuilles op naar een 
sportief 2022! 
 
 
Wedstrijdzaken (Diana Dessing) 
Net als 2020 was 2021 weer een jaar waarin weer heel veel gebeurd is! 
Wederom kregen we te maken met Covid waardoor zowel de Indoor Regio- als Indoor KNHS 
kampioenschappen geen doorgang konden vinden. Na veel overleg met het team van de 
wedstrijdcommissie en de KNHS over eventuele mogelijkheden zijn diverse scenario’s uitwerkt. 
Hierdoor hebben we toch voor het Outdoor seizoen een programma kunnen maken. Gelukkig kregen 
we op 21 april groene licht om vanaf 28 april weer meetmomenten te mogen uitschrijven. Door vele 
verenigingen is daar direct gebruik van gemaakt en de meetmomenten werden zeer goed bezocht door 
onze leden. 
 
Inmiddels werd plan B uit de kast gehaald voor de Outdoor Regiokampioenschappen en omdat er geen 
selecties in de Districten plaats konden vinden is er gekozen voor een nieuwe opzet. Het Outdoor 
Regiokampioenschap werd uitgeschreven via vrije inschrijving. Vanuit de leden werd hier zeer positief 
op gereageerd wat de wedstrijdcommissie heeft doen besluiten dit voor het jaar 2022 voort te zetten. 
Na de zomer stond de Herfstmeeting op het programma. Gelukkig konden alle selecties in de Districten 
wel doorgang vinden en hebben we een prachtige finale kunnen verrijden met heel veel gezelligheid. 
 
Covid kwam daarna helaas weer om de hoek kijken en inmiddels waren de selecties en 
Districtskampioenschappen begonnen. Ook in het indoorseizoen gooide Covid weer roet in het eten en 
hebben we het gehele programma aan moeten passen.  
 
In 2021 heeft het team van wedstrijdzaken erg mooi en veel werk verricht waarvoor dank aan Anneke 
v.d. Klooster, Sonja de Jong, Leen Zwart, Peggy Hoddenbach, Annika van Buren, Mandy Lieve, Nicolien 
Dijkshoorn en Sandra ’t Mannetje.  
 
 
Communicatie (Anita Lussenburg) 
Website 
Afgelopen jaar zijn er 76.173 bezoeken aan onze website gebracht. Zij bezochten 195.565 pagina’s 
op onze website. De grootste pieken in bezoeken waren in de maand juli tijdens de 
regiokampioenschappen en in september tijdens de jongs KNHS ZH competitie. De meest bezochte 
pagina’s waren startlijsten en uitslagen pagina’s.  
 
Facebook pagina 
We begonnen het jaar met 8604 pagina likes voor de Facebook pagina van de regio Zuid-Holland. Per 
1 januari 2022 waren dat er 8901. Het bericht over diefstal in stallen in onze regio heeft met 52.715 
weergaven het grootste bereik gehad afgelopen jaar.  
De Facebookpagina van Jong KNHS Zuid-Holland begon 2021 met 1735 pagina likes Dat is in 2021 
gegroeid tot 1894. 
 
Instagram 
Aan het begin van 2021 had ons Instagram account 2492 volgers, per 1-1-2022 zijn dat er 2963. Er zijn 
afgelopen jaar 111 berichten op het Instagram account geplaatst die samen 13.885 likes en 299 
comments kregen. De gouden medaille tijdens de hippiade van Nikki Teubel was met 2757 weergaven, 
398 likes en 4 comments favoriet. 
Jong KNHS ZH had begin 2021 705 volgers op het Instagram account daar zijn nu 969 volgers. 
 
Youtube 
Ons YouTube kanaal heeft 58 video’s waarvan 18 nieuwe eigen filmpjes dit jaar. 
Het meest bekeken in 2021 zijn de filmpjes van Indy Schneider uit 2020 en het webinar van Nelleke 
Deen (ook uit 2020). De compilatie van de outdoor kampioenschappen 2021 is het meest bekeken 
filmpje van 2021.  
 
Persberichten 



Er zijn in 2021 in totaal 5 persberichten naar de media verstuurd. Drie over de uitslagen van de 
regiokampioenschappen één over het eerste ruiterpadenknooppuntennetwerk en één over de lancering 
van de website paardrijdenzuidholland.nl. Door in de persberichten de woonplaatsen van de Zuid-
Hollandse paardensporters mee te nemen (winnaars kampioenschappen) worden berichten 
doorgeplaatst in regionale media. 
 
Wat hebben we verder bereikt in 2021 

• Live uitslagen via de website tijdens de regiokampioenschappen 
• Paardrijdenzuidholland.nl live, ontwikkeling gefinancierd uit fonds Capelse Manege.  
• Diverse webinars georganiseerd 

o Voor sportaanbieders over bixie & friends, mijnknhs en concours 3.5 
o Voor alle leden met Annemarie van der Toorn (hoe leert een paard), Fin Jopson 

(grondwerk), Anita Verloop (ruiterpaden) 
• Op bezoek bij onze Zuid-Hollandse kampioenen voor een digitale huldiging (filmpjes) 
• Start initiatief hoe krijgen we meer leden in Zuid-Holland 

o Goede brainstorm met bestuur 
o Customer journey uitgewerkt 
o Initiatief Jong KNSH ZH ‘mijn eerste wedstrijd’  
o Project Lentiz leerlingen 

Tot slot dank aan alle fotografen die onze berichten in het afgelopen jaar weer van fraaie beelden 
hebben voorzien.  
 
Jong KNHS (Anton van Reedt Dortland) 
Voor het Jong KNHS Zuid-Holland was 2021 gelukkig een heel leuk jaar. Zij hebben onder andere een 
tweede editie van de Jong KNHS Zuid-Holland dressuur competitie georganiseerd. De 
selectiewedstrijden waren bij Hippisch Centrum Nootdorp, Manege Stal Flicka, Rijvereniging Rhoonse 
Ruiters en de Nieuwe Oranjehoeve. De finale werd wederom verreden bij de Develruiters in 
Heerjansdam. Er waren weer mooie prijzen te winnen en er was hele mooie sport te zien. Het Jong 
KNHS ZH wil graag hun fantastische sponsoren bedanken en alle mensen die hebben geholpen bij de 
competitie. Daarnaast hebben zij voor de jeugd een proefgerichte clinic georganiseerd met Jeff van der 
Toorn Heijstek. Dit was ook een zeer geslaagde dag waarop een enthousiaste Jeff veel jeugdruiters 
heeft geholpen met de proeven te perfectioneren.  
 
Verder zijn er binnen het team wat wisselingen geweest. Arinda Ouwehand en Yvette Vergeer hebben 
het team verlaten en wij zijn hen heel dankbaar voor de geweldige inzet en bijdrage die ze de afgelopen 
jaren hebben geleverd voor het Jong KNHS Zuid-Holland. Onder andere dankzij hun enorme toewijding 
is het Jong KNHS ZH geworden tot wat het nu is en wij wensen hun veel succes en plezier met hun 
toekomstige bezigheden. Isabella Noija, Roos van Egmond, Mabel van Gemerden, Luca Pijfers en Lara 
Brouwer zijn het team komen aanvullen en we zijn druk bezig met alle voorbereidingen op 2022. 
 
Samenstelling van het Team Jong KNHS Zuid-Holland: 
Anton van Reedt Dortland is de teamleider van het Jong KNHS ZH. Inez van Waalwijk van Doorn focust 
zich op de deelnemers van de Jong KNHS ZH Competitie. Isabella Noija is de secretaris van de groep. 
Roos van Egmond doet samen met Mabel van Gemerden en Lara Brouwer de social media en 
specialiseren zich binnen het bestuur op het springen. Luca Pijfers en Beau-Justin Hagenstein 
ondersteunen en helpen het Jong KNHS waar nodig.  
 
 
Samenwerking FNRS/KNHS (Tim Moesman) 
2021 was een jaar waarbij Corona helaas de overhand had, waardoor het organiseren van zowel FNRS 
als KNHS wedstrijden helaas op een lager pitje lag dan gewenst. Toch zijn er in 2021 een aantal dingen 
gerealiseerd, bevonden en aangepast waardoor de aansluiting van FNRS naar de KNHS weer een stap 
dichterbij is gekomen. 
 
De werkgroep die in 2020 tot stand is gekomen waarbij ondernemers in Zuid-Holland zijn aangesloten 
als een soort klankbordgroep richting de portefeuillehouder FNRS KNHS. De bedrijven die hierin 
aangesloten zijn waren zorgvuldig uitgekozen en hebben ook een breed draagvlak in de zin van; Het 
zijn allemaal ondernemers met een FNRS bedrijf en zijn over het algemeen verschillend van elkaar in 
structuur. De een werkzaam als stichting, de ander met een manege met een vereniging ernaast die 



zowel B tot en met ZZL als F proeven organiseert of een FNRS bedrijf die alles vanuit het FNRS 
lidmaatschap doet. 
Een van de kritische punten die uit de werkgroep kwam was de kwaliteit van F juryleden (brons). Hier 
is samen met de portefeuillehouder Sport en de rest van het bestuur actie op ondernomen door ROP 
ZH en er is in Zuid-Holland een pilot gestart door KNHS Ermelo om de bijscholing van deze juryleden 
te verbeteren. 
  
Ook is er een korte lijn richting Bixie and Friends waarbij meerdere leden betrokken worden om dit 
project succesvol te laten verlopen. Met het doel de breedtesport nog meer te verbreden en de instap 
naar de wedstrijdsport nog toegankelijker te maken voor iedereen. 
  
Al met al een jaar waar we zien dat de breedtesport goed in de gaten wordt gehouden en waar we de 
paardensporter zowel, met eigen paard als zonder eigen paard centraal staat. 
 
Recreatie (Marcel Brouwer) 
Behalve de beperkingen van Corona bracht 2021 ons ook mogelijkheden, via een grotendeels nieuw 
team voor recreatie: Anita Verloop-Groenen, Jorie Duizendstra en Marcel Brouwer. De eerste 
bijeenkomsten tussen de teamleden zijn geweest om kennis te maken. 
De focus heeft gelegen op het in kaart brengen van bestaande en gewenste routes. Voor bestaande 
paden is een plan opgesteld om (achterstallig) onderhoud te laten doen. Resultaten: via 
Staatsbosbeheer is er subsidie verstrekt voor 113 km op te knappen paden. Daarnaast is er voor 80 km 
andere paden subsidie aangevraagd. 
 
Hiernaast is er een mailing geweest naar 11 gemeentes om in te spelen op de wens van de ruiter 
bijvoorbeeld het mogelijk maken van langere ritten. Daaruit hebben we nu constructieve contacten 
opgebouwd met Kaag & Braassem, Katwijk, Midden-Delftland, Pijnacker, Vlaardingen, Westland en 
Westvoorne. In ongeveer 50% van de gevallen was onze 1e afspraak op wethouders-niveau! Dit soort 
trajecten duren lang -vaak 3 tot 5 jaar- maar we zitten aan de tafel en er wordt naar ons geluisterd. 
 
Dressuurforum (Jolanda Leonhardt-Glimmerveen) 
Gedurende een aantal maanden in 2021 zijn meetmomenten in plaats van wedstrijden georganiseerd 
en was Online paardrijden tijdelijk mogelijk t/m de ZZ-licht rubrieken. Het is bijzonder dat deze zaken 
inmiddels heel normaal zijn en ook door veel ruiters worden gewaardeerd.  
Het dressuurforum heeft grotendeels online vergaderd in 2021. Net zoals eerdere jaren is er gesproken 
en nagedacht over verbetering van de (kampioenschaps-) reglementen. De harnachementsgids is, waar 
nodig, verder aangepast en bijgewerkt. Ook de inzet van de toezichthouders (n.a.v de gehouden 
enquête) en de plannen voor vernieuwing van de wedstrijdsport kwamen uitgebreid aan 
bod. Wedstrijdruiters willen graag flexibiliteit, gemak, transparantie en betaalbare sport.  
 
Er is gekeken naar een logische doorlopende opbouw in de klassen, te beginnen bij de FNRS proeven 
en doorlopend tot aan de Grand Prix. Er is veel werk gestoken in de beoordelingscriteria op de 
dressuurprotocollen zodat er meer duidelijkheid is over hoe bepaalde cijfers worden gegeven. Het was 
even wennen voor de juryleden en schrijfsters, maar deze aanpassing is wel een verrijking voor de 
beoordeling. Een werkgroep is aan de slag gegaan met het verbeteren en herschrijven van de 
dressuurproeven. De enquête die gehouden is onder ruiters, juryleden en instructeurs leverde nuttige 
informatie op. Deze voorstellen zijn besproken en verder uitgewerkt. Alle aangepaste proeven zijn door 
verschillende combinaties voorgereden en te zien in de KNHS dressuurproevenapp.  
 
Eventingforum (Wim Grens) 
In het afgelopen jaar zijn in onze regio geen eventingwedstrijden gehouden. Wel is er op de 
verschillende oefenterreinen veel getraind. Doordat er in 2021 geen teamkampioenschap klasse L-
Paarden op het KNHS-kampioenschap te Oudkarspel werd verreden, hebben we ook geen regioteam 
samengesteld. Het Eventingforum is in 2021 vijf keer bijeengekomen, via Teams. Veel tijd is besteed 
aan allerlei zaken rond jeugd, zoals het leeftijdsgericht sportaanbod, Eventing voor Bixie en de categorie 
A/B klasse B, waarvoor een korter format is geïntroduceerd. Hiernaast is er wel een erg mooie eventing 
derby geweest in het kralingsebos in november.   
 
Springforum (Laura van de Graaf) 



Ook in 2021 had onze springsport last van de beperkingen door de Covid-19 pandemie. Gelukkig 
konden er in een periode wel de zgn. meetmomenten georganiseerd worden voor Bixie, D1/S30 t/m LT 
/ t/m ZZ (1.35m). Dit was wel voor promotie, zonder klassement/prijzen. 
 
Pilot Flex wedstrijden 
Sinds 2 jaar kennen we de pilot categorie 6. Dit is ontstaan omdat in het veld bij een aantal commerciële 
accommodaties de behoefte was om op laagdrempeligere wijze wedstrijden te organiseren en te 
voorzien in de behoefte van een grote groep ruiters: 
• Flexibiliteit in startgerechtigdheid (paard naar eigen inzicht in een rubriek uitbrengen) 
• Geen registratie van uitslagen en winstpunten, maar wel rijden voor een klassement en prijzen. 
 
Ontwikkelingen 
Er is een opleiding gestart voor juryleden springen B t/m ZZ Voor de opleiding jury springen t/m 1.50m 
hebben zich 11 kandidaten gemeld. Er vond een eerste selectie plaats op basis van motivatie/cv en 
pitch, aansluitend voor degene die geselecteerd zijn een aantal stages in de praktijk. Daarnaast is er 
een Handleiding Toezicht Voorterrein gemaakt en gepubliceerd. Het toezicht op het voorterrein is in het 
kader van paardenwelzijn, veiligheid en eerlijke competitie van groot belang. 
Er is ook gewerkt aan wijzigingsvoorstellen voor het reglement m.b.t. de Klassenindeling: 

- Naamgeving klassen wordt aangepast naar hoogtes, ipv B/L/M/Z. 
- De instap van de springsport wordt verlaagd naar 30 cm voor alle categorieën. 
- Er worden tussenhoogtes 1.05 m, 1.15 m en 1.25 m toegevoegd. 
- Het 1.45 m wordt toevoegt als extra klasse. 
- De klassen/ hoogtes voor A en B pony’s worden gelijkgetrokken. 
- De klassen/ hoogtes voor D en E pony’s worden gelijkgetrokken. 

In de springsport willen we de eerste grote stap zetten naar het flexibeler en goedkoper maken van de 
startpassen door als pilot naast de reguliere startpassen, een abonnementsmodel toe te voegen per 
combinatie die maandelijks opzegbaar is; het maandabonnement voor springruiters (Pilot) 
Door de coronamaatregelen is de pilot jeugdrubrieken al meerdere malen stil komen te liggen, dit zal in 
2022 weer worden opgepakt. 

Regio Zuid-Holland  
Kim Witvliet, secretaris 
 


